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§ 44  2024.510 KS   
Svar på motion gällande att anordna ett funkis-fullmäktige - Sanna 
Dabolins (V) och Marcus Wallin (V)  
Ärendebeskrivning 
Sanna Dabolins (V) och Marcus Wallin (V) har inkommit med en motion att anordna ett 
funkis-fullmäktige den 11 december 2024. 
  
Motionärerna föreslår att Alingsås kommun ska anordna ett funkis-fullmäktige. 
  
Kommunfullmäktige beslutade den 11 december 2024, § 190 att lämna motionen vidare till 
kommunstyrelsen för beredning.  
  
Beredning  
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 20 mars 2025 lämnat följande yttrande:  
  
Kommunledningskontoret har tagit kontakt med barn- och ungdomsförvaltningen, kultur- och 
utbildningsförvaltningen och vård-och omsorgsförvaltningen i beredningen av ärendet. Rådet 
för mänskliga rättigheter har diskuterat motionen på sitt sammanträde den 19 februari. 
  
Syftet med att anordna ett funkis-fullmäktige är att ge personer med funktionsnedsättning en 
direkt röst i politiska beslut och skapa en bättre förståelse för deras livssituation samt att 
valdeltagandet generellt är lägre bland personer med funktionsnedsättning enligt statistik från 
SCB. 
  
Rådet för mänskliga rättigheter anser att unga och vuxna med intellektuell 
funktionsnedsättning bör integreras mer i de befintliga strukturerna i kommunen, såsom rådet 
för mänskliga rättigheter och ungdomsfullmäktige. Detta syftar till att skapa en långsiktig 
lösning för att säkerställa deras delaktighet och inflytande över tid. Riksförbundet FUB, som 
arbetar för barn, unga och vuxna med intellektuell funktionsnedsättning samt deras anhöriga, 
har redan en representant i rådet för mänskliga rättigheter, där arbetet med dessa frågor 
pågår. 
  
Ungdomar från anpassad grundskola, Nolhaga (årskurs 7–9), samt Alströmergymnasiets 
anpassade gymnasieskola, bör ges möjlighet att delta i ungdomsfullmäktige och skicka 
ledamöter och ersättare, precis som andra skolor i Alingsås kommun. Rektorer på anpassad 
grundskola och anpassad gymnasieskola har tillfrågats, och ett arbete för att göra detta 
möjligt har påbörjats.  
  
Arbetet för att öka valdeltagandet bland personer med intellektuell funktionsnedsättning, där 
valdeltagandet traditionellt är lågt, är också en viktig fråga. Studieförbunden spelar en central 
roll i detta arbete genom att erbjuda kurser och utbildningar inför val till riksdag, region- och 
kommunfullmäktige. Inför tidigare allmänna val har vård- och omsorgsförvaltningen 
samarbetat med studieförbund för att ge brukare möjlighet att ta del av dessa utbildningar, 
samt besöka valstugor. 
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Individuellt anpassat stöd har också erbjudits, och vård- och omsorgsförvaltningen 
samarbetar nära med brukare, gode män och anhöriga för att säkerställa att alla har de 
bästa förutsättningarna för att kunna utöva sin rösträtt. Kommunledningskontoret föreslår 
därmed att motionen kan anses besvarad 
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Kommunledningskontorets yttrande antas som kommunstyrelsens eget.  
  
Förslag i kommunfullmäktige 
Motionen anses besvarad. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Svar på motion gällande att anordna ett funkis-fullmäktige - Sanna 

Dabolins (V) och Marcus Wallin (V) 
• §190 KF Motion gällande att anordna ett funkis-fullmäktige - Sanna Dabolins (V) och 

Marcus Wallin (V) 
• Motion gällande att anordna ett funkis-fullmäktige - Sanna Dabolins (V) och Marcus 

Wallin (V) 
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